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Dobra edukacia, ale nie dla lokat
Rozmowa z Małgorzatą Ragiet - przypon'lnijmy, to dyrekton Centrum Kształcenia Zawodowego
i Ustawicznego nr !",,Budowtanka" im. Tadeusza Kościuszki w Zietonej Górze {dawnego Zespołu
Szkół Budowtanych przy ut' Botanlcznej 50}, członek Rady Naukowej Uniwersytetu ZielonogÓr_
skiego, członek Komitetu Głównego olimpiady Wiedzy i t!nniejętności Budowtanych'

Mirosław Gruszecki: jest pani dyrek-
torem najtepszego technikum budow-
lanego w Potsce, wg rankingu ,,Perspek-
tyw'. Co zlożyło się na tak wielki sukces
zie1onogórskiej .,Budowtanki"?

_ Na ten znakom ty sukces złozyło
się bardzo wiele czynn kow' Po plerw'
sze, bez wątp enla, jest to zaangaŻowa_
nie wspan ałych nauczyciel , ich praca.
poswięcer'e i zaa^gazowarie 'a ,zecz
młodzlezy' Cieszy to, Że są z powoła
niem do zawodu i pełni energli. Podob_
nie jest z naszyrni uczniami gdyby nie
ich chęci, zapał do nauki i motywacja
do jeszcze lepszych wynikow i efektow
swej pracy, dziś nle mowi[ibyśmy o suk-

cesie zlelonogorsk e1 ,Budowlanki" Pra-
gnę podkreśllc fakt, ze oslągane wynikl
n esamowic e cleszą. aLe cała ,,Rodzina
Kośc uszkowska'' robi to nie dla lokat
w ranklngach, aLe po to, by się rozwijac
tepiej funkcjonowac W otaczającym nas

świecle czy na rynku pracy' Jest to mozL
we dzięk udziałowi naszych podopiecz-
nych w licznych konkursach oL mpia

dach na najwyższyrn krajowym szczeblu'
Tak 1est choc azby z olimpiadą Wiedzy
i Um e1ętności Budowlanych, w ktorej

od Lat zalmujemy najwyzsze miejsca. Na

wysoką efektywnośc naszych dzlałan
wpływa rowniez, a moze przede WsŻyst

k m _ niesamow ta atmosfera szkoły'
Ucz^ ow'e lubią się lU Uc7yC, poniewaz
funkcjonu1ą w bezpiecznej, sympatycz-
nej i zyczliwel atmosferze Nie bez po-
wodu w szkole uzywamy hasta: ,,Budow-
|anka buduje radośc ą L"

Państwa szkoła cieszy się niezwy-
kłym zainteresowanłem wśród mto-
dzieży, czego dowodem są kolejne re-
krutacje. Największa ticzba chętnych
wybiera budownictwo- 7 czego, pani
zdaniem, wynika popularność tego kie-
runku?

_ MyśLę. ze wptywają na to 3 podsta

wowe elementy. Po p erwsze - sukcesy
szkoły' to, Ze Jest tu wysoki poziom na

uczania i mamy najwyższe wyn ki ma-
tur egzaminow zawodowych w Zielo

nej Gorze wojewodztw e Lubuskim Jest
to szkoła dLa uczniow ambitnych, chcą-
cye ' 5ię 'ę7 1e lo,/W ac, z aso.acjar|'
Po drug e - n ezwykta atmosfera. kllmat
tego rniejsca przy Botan cznel 50 A poza
tym to, ze budownlctwo jest ciągLe topo-
wym k erunkiem, dającym możliwości,
cią9lę rnovvac/ 1 e s;e zr eriającyr '

Nowe budowle czy domy powsta-
wac będą zawsze, a osob potrzebnych
do zaprojektowania, zbudowania, wy
kończen a o(aZ JtrŻymania infrastruktu-
ry budowlanej potrzeba naprawdę bar
dzo dazo' Nasza szkoła wychodz zatem
1a wo.ost ry- ocze(iwanior.

Jakimi cechami, pani dyrektor, wy-
różnia się absotwent Technikum nr 1 im.
Tadeusza Kościuszki? Co znaczy byc
dobrym technikiem czy też technikiem-
-humanistą, bo takiego określenia uży-
wa pani często w wywiadach.

_ Jest to człowiek o szerokich hory-
Zontach myślowych, z wiedzą, przygoto-
wany do odna|ezien a się na rynku pracy,

otwarty na ŚWrat i ludzi' Na pewno oczy-
tany i pełnowartościowy.',Budowlanka''
dała mu takie mozliwości, poniewaz kła

dzlemy nacisk na kształtowanie postaw
patr otycznych. obywatelskLch L moral
nych za sprawą świetnie dz ałającego
Samorządu Uczn owskiego, wolontaria-
tu, (Lubu Dyskusyjnego, rozmaitych im
prez i wyjśc o charakterze kulturalnym-
Rozw ,arny alenrT ,ctn,ow eop,/e/
wprowadzenie odpowrednrch metod,
narzędzl i poszerzanie wledzy, tak by od
pow edn o przygotowac tzw' średnie ka-

dry techniczne' Kadry, ktore na co dzień
wykazą s ę pracow toscią, sumiennością,
szacunk em wobec nnych, wypracowa-
nym relacjami interpersonalnymi.

Patronem państwa szkołyjestT. Ko-
ściuszko. Czy ma to jakieś znaczenie dla
funkcjonowania zielonogórskiej,,Bt"l_
dowlanki"?

_ oczywiścle. Kościuszko 1est z nami
od 1967 roku. Jego oosrawa ' ctyny wp -

sują s ę w pr orytety,'Budowlankl' opar-

te na nauce, patnotyzmre, etos e pra-

cy i społecznego zaangażowania. Jako
dyrektor szkoły przyzna1ę nawet medal
,,BądŹ uzyteczny" uczniorn, ktorzy wy-
kazali się otwartością sztachetnym ser_

cern wobec inrych. ,v'asrie w rawiaza-
n u do tego w etk ego bohatera, nzyniera
i społeczn ka- Jego postac nadal nsp -

ruje za sprawą lcznych zainteresowań,
ktore przejaw ał'

Z jakimi firmami i instytucjami
współpracuje CKZiU nr 1 ,,Budowlan-
ka"? Jakie przynosi to korzyści i efekty?

- od w e|u lat wspołpracujemy
z wieloma ńrmaml i instytucjami' Przede
Wszystk m są to' Z elbruk, Atlas, Rockwo-
o[, Un wersyiet Zrelonogorski czy Ogrod
Botan czny' Nlektore z n ch objęty nawet
patronatern wybrane klerunki ksZtałce
nia (architekturę kra]obrazu. budownlc-
two czy drogownictwo)' Wspołpracu;e-
my takze z Państwową nspekcją Pracy
czy Zielonogorsk m Ośrodkiem KuLtury'

Przynos to Wyrn erne korzyści dia obu
sl'o.' U. ,/n ovĄ/ e r ogą pa\/el / a. s 

^/o
ją w edzę i kompetencje zawodowe, bio-
rą udział w I cznych prelekcjach, poka

zach, praktykach na terenie zakładow,
uczestniczą W wyjśc ach dydaktycz
rycl', by np' przy. 'ZeC S'ę _ajnow szyrr
technolog om' Wszystko to odbywa s ę
bezptaLnie' F 'rry dooosaża a 'ow:iez
nasz-- warsztaty pracownie, a Iakze za-

opatrują nas w materiały do prowadze-
nia za1ęc praktycznych' Warto rowniez
wspomniec o wspołudz a|e Mlasta Zie-
lona Gora w codz enny rozwol naszych
uczniow Chodzi o projekt ,,Modernrzacla
ksztatcenia zawodowego w M eście Zle-
[ona Gora", w ramach ktorego odbyło się
Óardzo duzo szkoLeń. kursow czy za)ęc
zawodoznawczych. Wszystkie te dziata-
nia miaty na celu podnoszen e kwatifr-

kacyi zawodowych naszych uczniow, by

w przyszłoścj stati s ę oni bardziej kon

kurencyjni na rynku pracy' Nie mogę
tez zapomniec o ścisłe1, pozytywistycz
nej wspołpracy z Uniwersytetem Zielo'
nogorskm i nsiytutem Budownlctwa.
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Nasi uczniowie biorą udz ał w otwartych
wykładach, laboratorach, by np. efek-
tywniej przygotowac się do otimplady
Budowtane-1',,Budowlanka" wspołdzała
Iak'Ze z Lubuską okręqową lzbą |nzynle
'o* Budownictwa' Juz IlWają rolrtowy
z dyrektorami szkoł budowlanych w ca-
łym naszym regionie, by wspolnie i jesz-
cze e'el I /wr ei oracowdc 1a rleCl e ly
sztych kadr inzynierow' A wspołpraca
z przewodniczącą okręgowe1 Rady Lo-
1lB Ewą Bosy to czysta przyjemnoścL. Po
'dd a / |o |B r ależ 1 wyroz'' o' W(e-
przewodnlczącego OR LO] B Tadeusza
Gtapę, kiory na co dzień organizuje dLa

naszych lLczniovł fachowe szkoIen a,

wyceczki techniczne na reaLzowanych
ob ektach budowtanych,'1ak rowniez nie
odpłatnie przekazuje materiaty budow-
lane, ktore służą do prowadzenia zajęc
praktycznych w ramach warsztatow.

Jak e są panl marzenia i plany zw ą

tan- z da </,- ' , \c,orowa- c'r ra/
wojem szkoty?

\a pelłro rie rożery Spoc7ąc
na dotychczasowych laurach' Na b ezą
co ..onitorujemy potrzeby rynku pracy,

dtatego w tym roku szkolnym otworzy-
L śmy nowy kierunek kształcenia _ tech-
n ka renowacji eiementow archrtektury.
7a tym poszta rown ez śclsła Wspołpraca
ze Stowarzyszen em Dla Tradycl i KuLtu-

ry Europejsk ej APTCE. podpisana przed
k lkoma m eslącami (nasza młodz ez bę-

dzte wylezdzata na praktyki do Hiszpa-
n stąd wprowadz |iśmy język hiszpań-
Sk na tym profl|u)' Na ukończen u rnamy
aulę geodezy1ną, na ktorej juz wkrot-
ce oor'a'anr ooi'c7ęp;6rri za.rą się
ucznlowle geodez1 ' Myśl my rowniez
o otwarciu (reaktywowan u) inzyn eriL

san tarnej opartej na wykorzystaaiu Źro-
deł energ odnaw a[ne1' Najwazniejszym
ce|em, sto1ącym przed,,Budowlanką",
będz e Utrzyman e dotychczasowego
poziomu nauczania, pozytywnej atmos
|^'' ł szL o'e ererg dtzem ące. w ca
tej spoteczności szkoLne1, tak'1ednak, aby
n e zgub c podm otowości i kreatywno-
śct naszych uczniow'

Dziękuję
Mirosław Gruszecki

Iekst7est kontynuacją cyklu rozmow
z postaciami ważnymi dla rozwoju bu-
downictwa i sektora inwestycji infra-
stru ktu ra Inych w reg ion ie Iu bu ski m
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